
PROTOKOL 


z przeprowadzenia dyskusji publicznej nad przyj~tymi rozwi~zaniami w projekcie zmiany 

Nr 18/412007 Studium Uwarunkowan i Kierunkow Zagospoclarowania Przestrzennego Miasta 

Rzeszowa dla terenu przyl~czonego do Rzeszowa z dniem I stycznia 2007 r. - cz~sc B, tereny 


poludniowo-wschodnie Osiedla P,-zybysz6wka 


Protokol sporz'ldzony \V dniu 12 sierpnia 2014 r., w Biurze Rozwoju Miasta Rzeszowa przy 
ul. Sfowackiego 9 w Rzeszowie, przez Malgorzaty Szel y, pl'acownika Billra Rozwoju Miasta 
Rzeszowa. 

Na podstawie art. 11 pkt 10 ustawy z dnia 27 ll1arca 2003 r. 0 planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennYIl1 (Dz. U. z 2012 r. poz. 647, z pozn. zm.) w zwiqzku z art. 4 Ust. 2 ustawy z dnia 
25 czerwca 20 lOr. 0 zl11ianie ustawy 0 planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, ustawy 
o Pallstwowej Inspekcji Sanitarnej oraz ustawy 0 ochrollie zabytkow i opiece Ilad zabytkami (Dz. U. 
z 2010 r. Nr 130, poz. 871) w dnill 12 sierpnia 2014 r. , przeprowadzono dyskusjy publicznq nad 
rozwi'lzaniami przyj ytYl11i w projekcie zmiany Nr 18/4/2007 StudiulTI Uwarunkowan i Kierunkow 
Zagospodarowania Przestrzellnego Miasta Rzeszowa dla terellu przy1'lczonego do Rzeszowa z dniem 
I stycznia 2007 r. - czyse B, tereny pOflldniowo-wschodnie Osiedla Przybyszowka (projekt zmiany 
Studium). 

Ot,varcie dyskusj i publicznej nastqpifo 0 godz. 10°5
. 

I. Lista obecnosci stanowi zalqcznik do protoko1u. 

II. Glos w dyskusji zabrali: 

1. 	 Pani mgr inz. arch. Anna Raillczuk, Dyrektor Billra Rozwoju Miasta Rzeszowa, 
ul. Sfowackiego 9, Rzeszow. 

Pani Dyrektor powitala zebrallych i przedstawiia temat dyskllSji pllblicznej. Nastypnie poprosiJ-a 
gJownego projektanta zmiany studium pani q Moniky Lachowicz, 0 zaprezentowanie i omowienie 
projektll zl11iany stlldiul11. 

2. 	 Pani mgr inz. arch. Monika Lachowicz, Billro Rozwojll Miasta Rzeszowa, giownego projektant 
zl11iany stlidiulll, kierownik zespofu projektowego. 

P. Monii<a Lachowicz przedstawifa zespol projektowy opracowuiqcy projekt zllliany Studilllll 
a nastypnie poinforll1owafa zebranych 0 przebiegll prac nad projektelll zllliany stlldium. Wskazaia 
lokalizacjy obszaru objytego projektem i llwarllnkowania zagospodarowania przestrzennego, ktore 
wpiynyly na przyjyte rozwiqzania projektowe. Zaprezentowala analizy llrbanistyczne dotycz"fce: 
istniejqcego zagospodarowania teren6w, uzbrojenia w infrastruktury technicznq, stanll srodowiska 
przyrodniczego i kultllrowego, strllktury wlasnosci terenow, powiqzall fllnkcjonalno-przestrzennych, 
dostypnosci III ieszkallcow do llsl ug. Poin fonnowala 0 obowiqZlljqCych usta len iach Stud iUlll 
llwarunkowa(l i kierllnkow zagospodarowania przestrzennego dla przedmiotowego terenu, 
obowiCjZlljCjCych na tym terenie l11iejscowych planach zagospodarowania przestrzennego oraz 
wydanych decyzjach 0 warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. Wyjasnib przyjytq form y 
doklllllentll zmiany Studilll11 \V odniesieniu do obowiqZllj'lCych doklll11entow i przepisow prawa. 
Nastypnie oll1owione zostaly rozwiqzania projektowe, dotycz'lce nowej strllktllry fllnkcjonalno
przestrzennej obszaru objytego zIl1ian'l StudiuIl1 NI' 18/4/2007- czyse 8, w tym w zakresie, przyiytych 
kierunkow zagospodarowania tej cZysci miasta, rozbudowy llidadu kOl11unikacyjnego i infrastruktury 



technicznej, preferowanego zagospodarowania przestrzennego poszczegolnych obszarow 
funkcjonalnych. 

3. 	 Pan Aleksander .Walat, zapytat co zostafo zaprojektowane i bydzie zrealizowane na terenie 
oznaczonym symbolem ZP06. InforJllowa~ , ze placi podatki za swoj teren natomiast nic nie moze 
na nim zrobic. Zadat pytanie odnosnie finansowania inwestycji. 

W odpowiedzi: 
Pani Monika Lachowicz - wyjasnila, ze teren ZP06, nie jest przewidziany pod zabudowy ze wzglydu 
na potozenie w bezposrednil1l sasiedztwei projektowanej dragi ekspl'esowej S-19 oraz z uwagi na 
zroznicowane uksztahowanie terenu niekorzystne do zabudowy, Na terenie tym, przeznaczonym pod 
zieleli naturalnq , dopuszcza si y rekreacyjne zagospodarowanie bez mozliwosci lokalizacji budynkow. 
Poinformowala , ze zielell publiczna nie jest celel1l publicznym wg obowiqzujqcych przepis6w 
i w zwiqzku z tym nie ma podstaw pra\vnych do wywlaszczenia terenow przez l1liasto. 
Pani Dyrektor Anna Rainczuk, poinformowala 0 opracowalliach GDDKiA dotyczqcych ocen 
oddziatywania na srodowisko drogi S 19, z ktorych wynika, ze teren ten lezy w zasiygu wystqpienia 
ponadnonnatywnego hatasu. Ponadto obszar zieleni urzifdzonej ZP06. stanowi kontynuacjy 
planowanego systell1u zieleni dla tego osiedla, gwarantujqcy mieszkailCol1l dogodne warunki w 
zakresie rekreacj i i wypoczynku. 
Pani Dyrektor BRMR wyjasnila, ze w zmianie Stlldiul11 okreslono ksztah docelowy struktury 
fllnkcjonalno-przestrzennej , co nie zmienia obecnej sytllacji wlascicieli tego terenu. W mOl1lencie 
zamiarll realizacji przedsiy\Vziycia , Miasto moze wystqpic 0 wykup dziakk. Jezeli nie bydzie woli 
sprzedazy - grunty pozostajq w dotychczasowym lIzytkowaniu. 

4. 	 Pan Aleksander Walat wyrazit opiniy, ze w sytuacji realizacji dragi ekspresowej nie bydzie 
mOZlH1 dojechac do swoich dzialek. Podaf przyklady, gdzie rolnikom po zrealizowanill 
autostrady, niekorzystnie wydfuzono dojazdy do pol. Jego zdaniem drogi i mosty powinna 
wykonywac jedna firma. Zapytaf ktorydy bydzie ll1ozliwosc przejazdu przez drogy ekspresowq. 

W odpowiedzi : 

Pani Monika Lachowicz wyjasnifa, ze dojazdy do kazdej dziatki rolnej Sq wyznaczone w projekcie 

budowlanyn, drogi S 19. Na etapie sporzqdzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

zostanie zaprojektowany uklad kOl1lunikacyjny obstugujqcy nowe tereny przeznaczone pod zabudowy. 


5. 	 Pan Aleksander Walat zapytaf dlaczego nie robi siy sciezek rowerowych nad Przyrwq 
na terenach zalewowych , tylko wyznacza si y zieldl na naj lepszych terenach, tam gdzie jest gorka. 
(dotyc:;:y lerenu ZPn6). 

W odpowiedzi : 
Pani Monika Lachowicz, poinformowafa, ze dolina Przyrwy zostafa zabezpieczona przed zabudowq 
lIstaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nr 193/5/2010 "nad Przyrwq". 
W terenach przeznaczonych pod zielell urzqdzonq dopuszcza si y m.in. ogolnodostypne ciqgi piesze 
i sciezki rowerowe. W projekcie zmiany studiull1 Nr 18/4/2007 -czysc B, przewiduje si y lokalizacjy 
sciezek rowerowych , tworzqcych uporzifdkowany system komunikacj i pieszo-rowerowej fqczqcy 
poszczegolne czysci osied la. 
Dodatkowo projektantka poinforlllowata, ze plan miejscowy nr 193/5/20 I0 "nad Przyrwq" 
zabezpieczyf mozliwosc lokalizacji wzdlllz koryta Przyrwy obiektow przeciwpowodziowych, takich 
jak poldery czy zbiorniki retencyjne, do przetrzymywania wod nawalnych, ktore umoZliwi q 
odprowadzenie wod opadowych z obszar6w wyzej wyniesionych , zabudowanych Ilib przeznaczonych 
pod zabudowy. (Teren objyty zmianq studillm polozony jest w dwoch zlewniach. Wody opadowe i 
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roztopowe odprowadzane Sq do potoku Mikoska, do potoku Przyn,va oraz do kanatu w rejonie ul. Bf 
Karoliny. 

6. 	 Pan Tadeusz Kwasniewski podniosr, ze ulica Pallska powinna zostae poszerzona i powinien bye 
wykonany chodnik. Jego zdaniem w przedmiotowym projekcie zmiany studium nie jest to 
uwzglydll ione. Obecn ie ul ica Illa szerokose 3m. N i e Ina poboczy, co stwarza zagrozen ie d la 
rowerzystow, pieszych, w tYIll matek spaceruj'lcych z dziecmi w wozkach. Pan K wasn iewski 
zarzucit, ze wiele· razy proponowat lokalizacjy chodnika. Informowar, ze sk!adal wnioski 
o zaprojektowanie systelllLl kOlllunikacyjnego aby Illieszkallcy ulicy Pallskiej Illieli Illozliwose 
dostae si y do swoich posesj i samochodem. WIlOS i I rown iez 0 to aby ul ica Pallska III iala 
bezposredn ie polqczellie z przed luzonq ul icC) B1. Karol i ny oraz 0 zaprojektowan ie drogi t'lcz'lcej 
ulicy Brackq z Lllicq Sloneczny Stok. Zadal pytanie jak zaprojektowallo dojazd do jego dzialki. 

W odpowiedzi: 


Pani Monika Lachowicz wyjasnila, ze w zilliallie studium wyznaczollo tylko drogi publiczlle klasy: 


glownej, zbiorczej i wazlliejsze lokaille. Drog nizszej klasy takich jak: dojazdowe oraz drog 


wewllytrznych czy ciqgow pieszo-jezdnych, nie wyznacza si y na tym etapie planowania. Ich przebieg 


bydzie szczegolowo lIstalony w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, ktory 


pO\Nstanie w oparciu 0 Studiulll. 


7. 	 Pan Tadeusz Kwasniewski zarzllcil, ze wielokrotnie sldadal wllioski, ktore nadal Ilie zosta!y 
rozpatrzone. Inforillowal, ze Rada Osiedla Przybyszowka wraz z grup'l mieszkal'lcow wilosili 
wllioski do Prezydenta, dotycz'lce zlokalizowania parkll w rejonie ulic Pallskiej i osiedla 
Projektant. Poinfonnowal, ze na dolqczonych mapkacll by! naniesiony zasiyg parkll, ktory 
obejillowal rowniez tet'ell oznaczony w projekcie zm iany Studium syillboleill U03 (teren uslug). 
Podni6s1, ze wnioskow tycll nie uwzglydniono w projekcie zilliany studiuln. Jego zdaniem teren 
uslugowy - U03 jest Iliepotrzebny i wyznaczony niewlasciwie, gdyz w tym rejonie przebiegajq 
gazociqgi, od kt6rych obowi'lzuj'l strefy ochronne W trakcie trwania dyskusji ztozyl kserokopie 
pislll z dnia 9 listopada 2011 r. i 5 lutego 2013 r. i wniosl ponownie 0 icll uwzglydnienie. Ponadto 
zadal pytanie czy nadalma pisac pisilla w tej samej sprawie. 

W odpowiedzi: 

Pani Monika Lachowicz poinfortnowala, ze wszystkie wllioski Sq bralle pod uwagy i analizowane 
w procedurze opracowallia zmiany studiull1 czy planu miejscowego. Wyjasnila, ze na terenie 
oznaczonym symbolell1 ZP04 wyznaCZOtlO og61nodostypny teren zieleni urzqdzonej pelni'lcy funkcje 
wypoczynkowe i rekreacyjne, w fonnie parku z zieleniq wysokq I otwartych terenow 
niezadrzewionych. W zwiqzku z powyzszylll 'vvilioski 0 zlokalizowanie parku zostaly uwzglydnione 
czysciowo (0 zasiygu Il1niejszYIll nil. wnioskowany) a odpowiedzi'l na zlozolle wnioski, jest projekt 
zilliany studium Nr 18/4/2007- czyse B, wylozony do publicznego wglCjdu. Pani MOllika Lachowicz 
poinfonnowala r6wniez 0 procedurze rozpatrywania wniosk6w, \V oparciu 0 Llstawy z dnia 27 marca 
2003 r. 0 plallowaniu i zagospodal"Owaniu przestrzennYIll. Wyjasilila r6wniez, ze uwagi do projektll 
zmiany studium, Illozna skladac n3 pisillie do Pt'ezydellta Miasta Rzeszowa, do dllia 19 wl'zeSllia 2014 
r. z podalliem ill1iellia , Ilazwiska i adresli oraz oznaczenia Ilieruchomosci, kt6rej uwaga dotyczy. 
W n iosla, 0 zaznaCZetl ie w protokole, ze Pan Tadeusz K wasil iewsk i zosta! poin form owany 0 fonn ie 
terillinie skladania uwag. 

8. 	 Pani Maria ZYI'acka poillformowala, ze JeJ dzialky obejmuje strefa od gazocl'lgu 
przebiegajqcego przez teren zabudowy Illieszkaniowej jednorodzinnej, oznacZOIlY symbolem 
MNo9. Zadala pytanie co zosralo zaprojektowane najej dzialce. 

W odpowiedzi: 
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Pani Monika Lachowicz wyjasnita, ie obecnie strefy od gazociqgll przesytowego wynosz'l po 15 III 

od osi sieci. W przypadkll ich przebudowy strefy te mog" ulec zmniejszeniu, tak jak np. przy 
przebudowie tego gazoci'lgu biegn'lcego na odcillku od punktu zbioru gazu w kierunku potnocnyll1 
w rejonie ul. Pallskiej. Teren zabudowy jednorodzinnej MNo9 wyznaczono jako teren brutto, w ktorym 
oprocz zabudowy l11ieszkaniowej mog'l bye zlokalizowane np. us~ugi, drogi, tereny infrastruktury, 
tereny zieleni , sciezki rowerowe czy piesze. Szczegotowe przeznaczenie dzialki okrdli l11iejscowy 
plan zagospodarowania przestrzennego. 

9. 	 Pan Aleksllndel' Waillt zarzlIcil, ze \vielokrotnie zglaszano wnioski 0 wykonanie chodnika przy 
1I1. Brackiej i Pallskiej na zebraniach osiedlowych i spotkaniach z Prezydentell1 Miasta. Nie 
zostal0 to lIwzgl ydnione od 2007 r. Poinfonllowat, ze prosby mieszkallcow w tej kwestii 
s'l Ignorowane. 

W odpowiedzi: 


Pani Monikll Lachowicz powiedziala , ze sprawy dotycz'!ce lokalizacji chodnikow nie s'l regulowane 

ustaleniall1i zl11iany studiul1l. Poinformowata, ze wniosek Pana Aleksandra Walata zostanie 

przekazany do odpowiedniego Wydzialu Urzydu Miasta celel1l rozpatrzenia wedlllg w!asciwosci. 


10. 	 Pani Maria Sebzda zapytala ile jest obecnie opracowywanych i uchwalonych miejscowych 
planow zagospodarowania przestrzenllego w granicach zmiany stlldium nr 18/4/2007 czyse B, 
i kiedy zostanq uchwalone plany, ktore Sq sporz'ldzane. 

W odpowiedzi: 

Pani Monil<a Lachowicz wymienila obowiqzujqce plany J11leJscowe i byd'lce w trakcie prac 
planistycznych. Wskazala gran ice poszczegolnych opracowall i wyjasnila, ze warllnkiem niezbydnym 
kontynuacji prac na planal1li jest uchwalenie zl11iany studiul1l (przewidywany termin uchwalenia 
w biez'lcYI11 roku). Poinforl1lowata, ze plany podjyto glownie \v celli zabezpieczenia terenow pod 
kOlllunikacjt( oraz, ze zagospodarowanie nowycll terel10w inwestycyjnych bydzie mogto nastqpie po 
lIreglilowaniu spraw zwi'lzanych z zagospodarowanielll wod opadowych i roztopowych (wzdtuz 
Przyrwy). Na dziel) dzisiejszy nie 1110zna podac daty zakOllczenia prac nad planallli i przedtozeia do 
lIchwalenia. 

II. 	 Pani Teresa Wagner powiedziala, ze na \Vielu spotkaniach byla poruszana sprawa lokalizacji 
w Rzeszowie basenow dla dzieci. Obecnie rodzice z osiedla jezdz'l na basen do Bogllchwa-ly. 
Podnios~a, ze w Rzeszowie przydalby si y wiykszy teren pod tak'! inwestycjy. Zadata pytanie czy 
propozycja zrealizowania basenu w rejonie ulicy Pallskiej i drogi S 19 jest uwzglydniona w 
projekcie zilliany studilll11. 

W odpowiedzi: 

Pani Monikll Lllchowicz poinformowala, ze w przedllliotowYIll projekcie zilliany studiulll 
przewidziano i zabezpieczono dwa tereny na ktorych bydzie Illozliwa lokalizacja basu 0 parallletrach 
wYlllaganych dla obiektow olimpijskich: przy zespole oswiatowym w rejonie ulicy B1. Karoliny(Uo7) 
i w 	rejonie lIl. Sloneczny Stok (na grllntach Agencji Nieruchomosci Rolnych Skarbu Pallstwa) 
U/ZPol , na ktorych planllje sit( lIslugi publiczne z duzYI11 lIdzia~elll terenow zieleni , tereny lIstug 
sportu i rekreacji lub oswiaty Ilib nauki, 0 charakterze ogolnomiejskil11 lub ponadlokalnYIll. 

12. 	 Pan Stanislllw Zajqc zadal pytanie czy ulica Pallska jest przewidziana do przebudowy. Jego 
zdaniem nie ma terenu potrzebnego dla poszerzenia tej 1I1icy w rejonie gazo\Vni, oraz z uwagi na 
przebieg gazoci'lgu w kierllnkll Kielanowki jak rowniez przy ul. Dt(bickiej oraz Magllrskiej z 
lIwagi na istniejqcq zabudowy. 

W odpowiedzi: 
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Pani Monika Lachowicz wyjasnila, ze przewiduje si y poszerzenie ul. Pallskiej do parametrow drogi 
publicznej. tj. do szerokosci minilllul11 10,0 III W liniach rozgraniczaj'lcych. Szczegotowe rozwiqzania 
zostanq okreslone na etapie opracowania planu l1liejscowego. Poinformowala, i.e obecnie przy 
przebudowie gazociqgow, ktore docelowo wszystkie bydq modernizowane, strefy zostajq zlllniejszane 
z 15m do 3m. Projektantka przedstawifa na planszy infrastruktury tecilnicznej przebiegi istniejqcych 

gazociqgow. 
Pan Miroslaw Baran - przedstawiciel Miejskiego Zarz'!du Drog w Rzeszowie, poinformowat 

i.e obecnie jest opracowany projekt rozbudowy ul icy Pallskiej na odcinku od ul. Oybickiej do Przyrwy. 

13. 	 Pan Stanislaw Zaj<}c zapytal na jakiej dziake jest prze\.vidziany kosciot oraz skqd wyplynql 

wn iosek 0 jego lokal izacjy. 

W odpowiedzi: 

Pani Monika Lachowicz poinformowala, ze na terenie UOI wskazano obszar ustug ponadlokalnych 
lub lokalnych, 0 pow. ok. 3 ba, na kt6rYill ustalono zagospodarowanie pod uslugi: w tym uslugi 
kultury, nauki. oswiaty, turystyki , obstugi biznesu, sakralne itp. Projektantka powiedziala, ze zgodnie 

z lIstaleniami projektu J110zliwa bydzie na tym terenie lokalizacJa kosciola, na tym etapie 
projektowania nie okreslono na kt6rej dziatce i ze w tej sprawie zlozony wniosek proboszcza parafii 
Sf. Karoliny Kazki. Ustalenia projektu Studiulll nie przesqdzaj,! 0 powstaniu kosciola, ktorego 
loka I izacja jest dopuszczona podobn ie jak in nych uslug. Teren U01 polMony jest na 10kalnYl11 
wzniesieniu w miejscLi skrzyzowania drag glownych (punkcie wyzlowym) i przewidziany jest pod 

lokalizacjy dominanty przestrzennej. 

14. 	 Pan Stanislaw Zaj~c zapytal jal-:: drogi krajowe byd,! przekraczac ulicy Pallsk'l. (dotyc:::y 
pl0l10l1'0l1ych drag klmy g/6l1'1/ej' 110 kierzll1koch pall1oc-pollldl7ie i ),1 'sch6d zach6d) 

W odpowiedzi 

Pani Monika Lachowicz, wyjasnila , ze nad dolinq Przyrwy przewiduje si y wykonanie wiaduktu. 

Rozwiqzania i parametry szczegolowe tycb drog bydq okreslone \V projektach technicznych. 
W zmianie studium rezerwuje si y teren dla zabezpieczenia pasow drogowych 0 wymaganej 
szerokosci. Oroga gowna na przedluzeniu ul. Sf. Karoliny nie bydzie posiadala powiqzania z drogq 
ekspresowq, docelowo przewiduje siy jej przekroczenie w miejscu planowanego obecnie przejazdu 

gospodarczego. 

15 . Pani Eli.bieta Kr~cichwost, zapytala pytanie dotyczqce mozliwosci odwolall w sprawle 
prezentowanego projektu zmiany studiull1. 

W odpowiedzi: 


Pani Monika Lachowicz ponownie przypomniala tennin wylozenia projektLI zmiany studium 

do publicznego wglqdu, do dnia 29 sierpnia 2014 r. i mozliwosci skladania Llwag, do dnia 19 wrzdnia 

2014 r. do Prezydenta M iasta Rzeszowa. 


Po upewnieniu siy, ze nie ma wiycej pytall pani Monika Lachowicz, zamknyla dyskusjy publicznq 
o godz. I I 25 . . 

III. Ustalen ia z dyskusj i: 

Uczestnicy dyskusji zapoznali siy z ustaleniami przyjytymi w projekcie zmiany studium 
i proced urq jego sporzqdzan ia. 

Nie podjyto rozstrzygniyc \V zakresie dyskutowanych zagadniell - moi.liwosc wprowadzenia 
zmian w projekcie zostanie przeanalizowana na etapie rozpatrywania Llwag. 
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Nalezy przekazac wniosek Pan a Aleksandra Walata i Pana Tadeusza Kwasniewskiego dotyczqcy 
budowy chodnik6w do odpowiedniej komorki UM Rzeszowa celem zalatwienia wg wlasciwosci. 

Protok6l sporzqdzono w 3 egzemplarzach, z przeznaczeniem: 


1) dla Prezydenta Miasta; 


2) do dokulllentacji planistycznej; 


3) do publicznego wglqdu. 


Protok6l zawiera 6 ponumerowanych stron. 

Rzesz6w, 12 sierpnia 2014 r . 

... .. .... .tf.1!~uj.~ ................. . . 

(podpis osoby sporzqdzQJqce) pr%ka!) 
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